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آخرين وضعيت نوسازي ناوگان جاده اي کشور
دبير انجمن تعاوني هاي مسافري کشور با بيان اينکه طبق روال 
ماه هاي گذش��ته در صورت فراهم ش��دن مقدمات لازم براي 
تامين مالي خريد اتوبوس هاي جديد رانندگان متقاضي فرآيند 
نوسازي را کليد مي زنند، اعلام کرد: هنوز در شرايط تسهيلات 

ارائه شده براي اين ناوگان تغييري به وجود نيامده است.
احمدرضا عامري در گفت وگو با ايسنا با بيان اين مطلب تصريح 
کرد: همان طور که از چند سال قبل برنامه ريزي براي ايجاد تغيير 
در شرايط ناوگان جاده اي کليد خورده، رانندگان متقاضي در اين 
حوزه امادگي لازم را براي ايجاد تغيير در شرايط اتوبوس هايشان 
اعلام کردند. هر چند هنوز بعضي از بخش هاي کار شرايط را 

براي اجراي اين نوسازي دشوار مي کند.
وي ب��ا اش��اره به فاصله قيمتي زيادي ک��ه ميان اتوبوس هاي 
جديد با نرخ گذاري اتوبوس هاي قديمي وجود دارد، عنوان کرد: 
بخش��ي از اين فاصله قيمتي با اس��تفاده از تس��هيلاتي جبران 
مي شود که دولت براي رانندگان فراهم آورده است اما همچنان 
با توجه به بالا بودن اين فاصله کار براي بسياري از راننده هاي 
اتوبوس هاي بين ش��هري نيز در جابه جايي ناوگان ش��ان دشوار 
است. دبير انجمن تعاوني هاي مسافري کشور در پاسخ به اين 
س��وال که آيا امکان افزايش مبلغ تس��هيلات براي نوس��ازي 
ناوگان وجود دارد نيز گفت: با وجود صحبت هايي که در طول 
اين ماه ها مطرح ش��ده، هنوز در عرصه عمل تفاوتي بر ميزان 
تسهيلات ارائه شده به رانندگان مشاهده نمي شود و از اين رو 
آنها براي ايجاد تغيير در شرايطشان فشارهاي زيادي را متحمل 
مي ش��وند. عام��ري اضافه کرد: در ص��ورت افزايش حمايت ها 
مي توان انتظار داش��ت س��رعت نوسازي ناوگان جاده اي کشور 

به شکل قابل توجهي افزايش پيدا کند.
گفتن��ي اس��ت ک��ه ؛ وزير راه و شهرس��ازي چن��د هفته قبل با 
مشارکت يکي از سرمايه گذاران بخش خصوصي طرح حمايت 
از نوسازي ناوگان جاده اي در حوزه باري را به طور رسمي کليد 
زد ک��ه اي��ن موضوع باعث افزايش حمايت ها از رانندگان فعال 
در اين حوزه خواهد شد. هنوز شرايط براي افزايش تسهيلات 
در حوزه مس��افري فراهم نش��ده و از اين رو راننده ها مجبورند 
در بعضي حوزه ها براي تغيير در خودروهايشان هزينه اي چند 
صد ميليوني را به ش��کل ش��خصي فراهم کنند که اين موضوع 

نوسازي ناوگان جاده اي را با مشکلاتي مواجه مي کند.
طبق برآوردهاي انجام گرفته از سوي سازمان راهداري حدود 
۳۰ درصد از ناوگان اتوبوسي فعال در جاده هاي ايران فرسوده 

هستند که نياز به نوسازي جدي دارند.

بهره برداري از راه آهن قزوين- رشت در بهار
مديرعامل ش��رکت س��اخت و 
توس��عه زيربناهاي حمل و نقل 
کش��ور با ابراز رضايت از شرايط 
پيگيري ساخت راه آهن قزوين- 
رشت اعلام کرد: در صورتي که 
اتفاق خاصي رخ ندهد، مي توان 

اميد داشت که اين خط آهن در بهار سال آينده به بهره برداري 
نهايي برس��د. خيرالله خادمي در گفت وگو با ايس��نا با بيان اين 
مطلب اظهار کرد: در حال حاضر خط آهن قزوين به رشت در 
حوزه زيرسازي پيشرفت 92 درصدي را به ثبت رسانده و چند پل 
مهم در اين مسير ريلي به طور کامل احساس شده است. وي 
ادامه داد: فرآيند ريل گذاري اين پروژه حدودا 16۰ کيلومتري 
نيز به طور جدي پيگيري مي شود که تاکنون 8۰ کيلومتر را از 
اين مس��ير به طور کامل ريل گذاري ش��ده و کيلومترهاي باقي 
مانده نيز از دو جهت قزوين و رش��ت در حال ريل گذاري اس��ت 
که ما اميدواريم با دو محوري شدن اين فرآيند سرعت کار به 
طور جدي افزايش يابد. مديرعامل شرکت ساخت اعلام کرد: 
در صورتي که کار طبق برنامه ريزي هاي ابتدايي پيگيري شود 
و با مشکل خاصي مواجه نشويم مي توان انتظار داشت که اين 
پروژه ريلي در بهار سال 96 به بهره برداري برسد و شهر رشت به 
طور رسمي به شبکه ريلي کشور متصل شود. خادمي خاطرنشان 
کرد: با توجه به منابع مالي که از طريق نقدينگي هاي جديد و 
اوراق مشارکت به پروژه تزريق شده اين طرح بزرگ و سنگين 
به طور جدي مراحل پاياني کار خود را طي مي کند. وي افزود: 
اي��ن ط��رح يکي از اصلي تري��ن اولويت هاي ريلي وزارت راه و 
شهرس��ازي در تکميل کريدور ريلي ش��مال به جنوب کشور به 
حساب مي آيد و از اين رو بخش زيادي از تمرکز دولت بر روي 

ساخت و اتمام اين پروژه خواهد بود.

استفاده از واحدهاي بدون متقاضي 
مسکن مهر در طرح مسکن اجتماعي

مدي��رکل دفت��ر برنامه ري��زي و اقتص��اد مس��کن وزارت راه و 
شهرس��ازي با اش��اره به احتمال اس��تفاده از واحدهاي بدون 
متقاضي مس��کن مهر در طرح مس��کن اجتماعي، گفت: وجود 
واحده��اي ب��دون متقاضي دلايل متعددي دارد که يکي از آنها 
اعمال برخي فشارها بوده است. علي چگني در گفت وگو باتسنيم 
با اشاره به اين که بخشي از واحدهاي مسکن مهر بدون متقاضي 
اس��ت، اظهار کرد: اين واحدها در سراس��ر کش��ور پخش شده و 
ش��ماري از آنها گران اس��ت و در حاش��يه ساخته شده و ممکن 
اس��ت کس��ي س��راغ آن نرود. وي با بيان اينکه تعدادي از اين 
واحدهاي نيز به دليل برخي فشارها ساخته شده و مازاد بر نياز 
بوده اس��ت،  ادامه داد:  براي اين واحدها از منابع مالي دولت و 
بانک ه��ا هزينه ش��ده و ب��راي جلوگيري از اتلاف منافع برنامه 
داريم که از اين ظرفيت در طرح مسکن اجتماعي استفاده شود. 
وي تصريح کرد:  متاس��فانه برخي از اين مس��ئله س��وء برداشت 
مي کنند، هدف اساس��ي ما اين اس��ت که منابع مملکت را حفظ 
کنيم. اين منافع تا چند ماه ديگر در اختيار اين دولت است و پس 
از آن دولت ديگري مي آيد، اما منابع و واحدهاي مسکن مهر سر 
جاي خودش است. مديرکل دفتر برنامه ريزي و اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرسازي تاکيد کرد: تلاش شده در صورت فراهم 
بودن ش��رايط و همچنين متقاضي نيز وجود داش��ته باش��د، اين 
اتفاق بيفتد که عملا تاکنون نتوانسته ايم چنين کاري را انجام 
دهيم. چگني پيش تر نيز با اشاره به اين که قرار بود امسال 7۰ 
هزار مسکن اجتماعي ساخته شود که البته به امسال نمي رسد به 
تسنيم گفته بود:  مسکن اجتماعي مقياس کوچک و در دل شهر 
است. در اين طرح يک سازنده مي آيد مثلا 12 واحد را مي سازد 
و 5 واحد )4۰ درصد( آنرا به مسکن اجتماعي اختصاص مي دهد 
و بقيه را مي فروشد. مقايسا طرح اجتماعي آثار منفي بر اقتصاد 
نمي گذارد و انرا گرفتار نمي کند و بخش خصوصي درگير اين 
طرح مي شود. وي با اشاره به اين که جانمايي اين طرح نيز در 
داخل شهر است، افزود: اولويت اين طرح بافت فرسوده است. 
اگر دولت زمين داش��ته باش��د آنرا تهاتر مي کند، همچنين اهالي 
بافت نيز مي توانند زمين را تامين کنندو س��ازنده نيز مي تواند 
زمين اين طرح را تامين کند. شرايط به گونه اي است که زمين 
در حوزه هاي ارزان قيمت ش��هري باش��د. شيوه تامين مالي هم 
چون خيلي بزرگ نيس��ت مقداري يارانه نياز دارد. البته دنبال 
راه هايي هستيم که از طريق بانک هاي توسعه اي و نهادسازي 
چنين منابع مالي را براي آن تامين کنيم. اما دنبال دست اندازي 

به منابع جايي نيستيم.

پيشخوان

راهومسکن
قائم مقام وزير راه و شهرس��ازي گفت: 12 هزار 
ميلي��ارد توم��ان وصولي داري��م و اين پول براي 
مس��کن مهر اس��ت و انتظار داريم که اين پول از 

سوي بانک مسکن پرداخت شود.
به گزارش ايس��نا، با حض��ور مهندس مهرآبادي 
قائم مقام وزير راه و شهرس��ازي در طرح مس��کن 
مهر کشور، دکتر نجفي استاندار گيلان، مهندس 
لاهوت��ي نماين��ده مردم شهرس��تان لنگرود در 
مجلس ش��وراي اسلامي، مهندس علي خاوري 
مديرکل راه و شهرس��ازي اس��تان 212۰ واحد 

مسکن مهر به بهره برداري رسيد.
مهن��دس مهرآب��ادي - قائ��م مق��ام وزي��ر راه و 
شهرسازي در طرح مسکن مهر - در اين مراسم 
با اشاره به روند خوب پيشرفت پروژه مسکن مهر 
اس��تان گيلان با اش��اره به امار قابل قبول دولت 
تدبير و اميد در بحث مس��کن مهر کش��ور تصريح 
ک��رد: در دول��ت نه��م و ده��م و در دوره 7 س��اله 
69۰ ه��زار واح��د و در دول��ت يازده��م و در دوره 
ح��دوداً 42 ماه��ه 84۰ ه��زار واحد به متقاضيان 

تحويل داده شد.
وي افزود:همچنين بيش از 54 درصد اخذ اسناد 
اعيان��ي و 6۳ درص��د فروش اقس��اطي در دولت 

يازدهم بوده است.
��� اعتب�ار ه�زار ميليارد توماني تکميل مس�کن 

مهر محقق نشد
مهرآبادي خاطرنشان کرد: در ابتداي امسال قرار 
بود هزار ميليارد از محل اسناد خزانه براي تکميل 
مس��کن مهر در نظر گرفته ش��ود، اما متاس��فانه 

تاکنون اين امر محقق نشد.
قائ��م مق��ام وزير راه و شهرس��ازي در ادامه افزود 
:12 هزار ميليارد تومان وصولي داريم و اين پول 
براي مسکن مهر است و انتظار داريم که اين پول 

ازسوي بانک مسکن پرداخت شود.
مه��ر آبادي ادام��ه داد: دکتر اخوندي مقام عالي 

وزارت عليرغ��م اينک��ه انتقاداتي به بخش هايي 
از مس��کن مهر داش��تند، ولي همواره پيگير حل 
مشکلات آن بودند و تلاش هاي فراواني داشتند 
ک��ه ماحص��ل آن کارنامه قابل قبول ايش��ان در 
مدت تصدي اين مس��ئوليت اس��ت که حدود 2 
ميليون مس��کن مهر کشور به متقاضيان تحويل 

داده شده است.
وي گفت: 55 درصد آن در اين دولت بود و مابقي 
آن طبق دس��تور رياس��ت جمهوري بايد تا پايان 

دولت يازدهم به بهره برداري برسد.
��� افتتاح مابقي واحد هاي مسکن مهر در پايان 

دولت يازدهم
مهندس علي خاوري - مديرکل راه و شهرسازي 
- در مراسم افتتاح واحد مسکن مهر استان گيلان 
که بصورت نمادين در شهرس��تان لنگرود انجام 
ش��د، گفت: پروژه هاي مس��کن مهر آماده افتتاح 
اس��تان گيلان در ش��هرهاي بالاي 25 هزار نفر 
در بخ��ش تعه��دات دول��ت اع��م از قراردادهاي 
تفاهمنامه ۳ جانبه، 4 جانبه، تعاوني و خودمالک، 
هزار و ۳8۰ واحد در ش��هرهاي رش��ت، آس��تانه، 
تالش، لنگرود، انزلي، لوش��ان و فومن و با هزينه 
اي بالغ بر 9۳2 ميليون ريال و پروژه هاي مسکن 

مهر شهرهاي پايين 25 هزار نفر در استان 74۰ 
واحد و با هزينه اي بالغ بر ۳7۰ هزار ميليون ريال 

امروز به بهره برداري رسيد.
مهن��دس لاهوت��ي - نماينده مردم شهرس��تان 
لنگرود در مجلس شوراي اسلامي - ضمن تشکر 
از همه مديران استان که در اجراي پروژه ها نهايت 
مس��اعدت را داش��تند، گفت:تا ديروز کشورهاي 
اروپايي حتي قطعات هواپيما را به ما نمي فروختند 
و اکن��ون موف��ق به خري��د 2۰۰ فروند هواپيماي 

ايرباس شديم.
وي اف��زود: اي��ن اتفاق و موفقي��ت بزرگ، غرور 

اروپايي ها راشکس��ت و با روحيه خوبي که دست 
اندرکاران دارند، مسجد ساختيم و عمليات احداث 
س��الن ورزش��ي آغاز ش��ده و 11 هزار متر مربع 
زمين براي س��اخت مدرس��ه در اختيار قرار داديم 
و واحده��اي تج��اري خوبي را پيش بيني کرديم 
و از مس��ئولين امر که تا اينجا بيش��ترين کمک را 
به ما کردند تقاضا داريم اين مس��اعدتها مس��تمر 

باشد...
دکت��ر محم��د علي نجفي - اس��تاندار گيلان - 
ضم��ن تش��کر از تلاش هاي واف��ر کارگزاران و 
خادم��ان نظام و عرض تس��ليت بمناس��بت ايام 
 فاطميه اظهار داش��ت : گزارش فرماندار لنگرود، 
ناشي از اين است که در لنگرود کار عظيمي درحال 

انجام است.
وي افزود : 822 پروژه در دهه فجر امسال در سطح 
استان آماده افتتاح بود که بخش عظيمي از آن به 

بهره برداري رسيد که سهم لنگرود بالاست.
��� مسکن مهر گاهي مورد بي مهري

نجف��ي گفت: متاس��فانه با وج��ود اينکه بيش از 
55 درصد مس��کن مهر در اين دولت انجام ش��ده 
است اما گاهي مورد بي مهري قرار گرفته است 
و خوشبختانه پروژه هايي که دولت هاي مختلف 
شروع کردند توسط اين دولت پيگيري شد و خيلي 

از آنها به ثمر نشست.
استاندار گيلان به موفقيت بزرگ کشور در زمينه 
خريد هواپيماهاي ايرباس اشاره کرد و گفت اين 
يک نياز واجب بود چراکه ناوگان هوايي ما بسيار 
قديمي و فرس��وده شده بودند و تمام تلاش دکتر 
آخون��دي در اي��ن زمينه افزاي��ش ضريب امنيت 
مسافران بوده است که بسيار قابل تقدير است و 
از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي تقاضامنديم 
تمام تلاش خود را در بقاي وزير راه و شهرسازي 
که با مديريت درست باعث موفقيت هاي زيادي 

در بخش هاي مختلف شده اند.

قائم مقام وزير راه و شهرسازي خبر داد؛

۱۲هزار ميليارد تومان آماده تزريق به  مسکن مهر

اولينماهوارهمخابراتيطراحیشد؛

ايجاد10هزارکيلومترشبکهفيبرنوري
محمود واعظي در تشريح فعاليت هاي وزارت ارتباطات در دولت 
يازدهم از موارد متعددي چون اجراي فاز اول و دوم ش��بکه ملي 
ارتباطات، آماده سازي زيرساخت هاي دولت الکترونيک، ايجاد 1۰ 

هزار کيلومتر شبکه فيبر نوري و مواردي ديگر خبر داد.
به گزارش ايس��نا، وزير ارتباطات در خصوص دولت الکترونيک 
تأکيد کرد: آن چه در خصوص اين طرح به وزارت ارتباطات مربوط 
مي ش��ود، موضوع آماده س��ازي زيرساخت هاي فني است که در 
اين حوزه اقدامات متعددي انجام شده و تا پايان سال فاز اول اين 
طرح اجرايي خواهد ش��د. وي همچنين يادآور ش��د: با اجراي اين 
طرح بوروکراسي اداري و زمان بر بودن آن مي تواند تسهيل شود 
تا امور مربوط به مردم با س��بکي و چالاکي بيش��تري دنبال شود. 
اين عضو کابينه دولت يازدهم همچنين عنوان کرد: امور مربوط 
ب��ه اي��ن ط��رح را مي توان به دو بخش جمع آوري اطلاعات و قرار 
دادن آنها در دس��ترس مردم طبقه بندي کرد که در اين حوزه ما 
زيرس��اخت هاي لازم را آماده کرده ايم و به دنبال آن هس��تيم که 
با همکاري وزارت خانه ها و بخش هاي مختلف خدمات متعددي 

در اين بخش به مردم ارائه شود.
*اجراي شبکه ملي اطلاعات پس از ���۱۴ سال

واعظ��ي در بخ��ش ديگري از صحبت هاي خود به ش��بکه ملي 
اطلاعات اش��اره کرد و گفت: اجراي اين پروژه حدود 14 س��ال و 
در دولت هاي مختلف دنبال ش��د و تلاش هاي متعددي در اين 
راستا صورت گرفت. ما نيز از ابتداي اين دولت اجراي اين طرح 
را يک��ي از مهم تري��ن امور خ��ود تلقي کرديم. وي با بيان اين که 
وزارت ارتباطات زيرساخت هاي مربوط به اجراي اين طرح را در 
سراس��ر کش��ور دنبال کرده، افزود: براي دسترس��ي به اين هدف 

لازم بود در گام اول شبکه انتقال گسترش يابد. بر همين اساس 
اين ش��بکه که ظرفيتي معادل 9۰۰ گيگابيت بر ثانيه داش��ت، در 
دو مرحله به ظرفيت  4 هزار و 2۰۰ گيگابيت رسيد. واعظي ادامه 
داد: از ديگر ضروريات شبکه ملي اطلاعات توسعه فيبر نوري بود 
که در اين حوزه نيز طي سه سال گذشته 1۰ هزار کيلومتر شبکه 
فيبر ايجاد شد که امري پرهزينه و زمان بر محسوب مي شود. وي 
همچنين عنوان کرد: زماني که ما آغاز به کار کرديم، بر اس��اس 
برنامه پنجم توس��عه تنها 1۳ تا 14 درصد امور عملياتي ش��ده بود 
اما ما در نهايت توانس��تيم تمام آن  چه مربوط به تعهدات برنامه 

پنجم توسعه بود را عملياتي کنيم.
*تعداد کاربران اينترنت به ���۳۷ ميليون نفر رسيد

وزي��ر ارتباط��ات دول��ت يازدهم در ادامه با تأکيد بر توجه دولت به 
دسترسي روستاييان به اينترنت اظهار کرد: در ابتداي دولت يازدهم 
هيچ يک از روستاهاي کشور به اينترنت دسترسي نداشت اما اکنون 

27 هزار روستا مجهز به اينترنت هستند.
وي ادام��ه داد: در خص��وص کاربران اينترنت نيز در ابتداي دولت 
يازدهم شاهد آماري مبني بر ۳.5 ميليون کاربر اينترنت بوديم که 

اکنون اين رقم به ۳7 ميليون نفر رسيده است.
وزير ارتباطات همچنين به نس��بت ترافيک داخل به خارج اش��اره 
کرد و گفت: نسبت دسترسي مردم به محتواي و ترافيک داخل 
ب��ه خ��ارج مع��ادل 1۰ به 9۰ بود ک��ه اکنون اين رقم تغيير کرده و 

نسبت ترافيک داخل به خارج 4۰ به 6۰ شده است.
*استفاده ���۹۴ درصد مردم از اپليکيشن هاي داخلي

وزير ارتباطات در ادامه صحبت هاي خود به بحث توليد محتواي 
داخلي اشاره کرد و گفت: طبق آمارهايي که از سوي بزرگ ترين 

شرکت ارائه کننده نرم افزار در کشور به دست آمده، اکنون 94 درصد 
مردم از اپليکيشن هاي داخلي و 6 درصد جامعه از اپليکيشن هاي 
خارجي دانلود مي کنند. وي ادامه داد: يکي از اولويت هاي کاري 
دول��ت ني��ز به ح��وزه توليد محتوا و نرم افزاره��اي داخلي مربوط 
مي ش��ود که در اين حوزه تلاش هاي متعددي صورت گرفته و 
از س��وي ديگر براي تش��ويق مردم به اس��تفاده از محتواي داخل 
مش��وق هاي اقتصادي تعريف ش��ده است. بر همين اساس تعرفه 
دسترسي به محتواي داخلي 5۰ درصد ارزان تر از محتواي خارجي 

شده است.
*طراحي اولين ماهواره مخابراتي ���

وزير ارتباطات در ادامه صحبت هاي خود به اقدامات صورت گرفته 
در حوزه ماهواره ها اشاره کرد و گفت: ماهواره هاي دوستي، پيام، 
ناهيد يک آماده پرتاب هستند و اميدواريم هرگاه موقعيت پرتاب 
براي اين ماهواره ها فراهم بود، س��اير امور دنبال ش��ود. وي ادامه 
داد: در حوزه  ماهواره هاي سنجشي آن چه پرتاب مي شود، تاکنون 
آزمايش��ي بوده و فرق تکنولوژي ماهواره با بقيه اين اس��ت که در 
ماهواره ها پس از طراحي کار لازم اس��ت، ماهواره پرتاب ش��ود تا 
طي چند ماه فعاليت آن در فضا بتوان گام هاي بعدي را برداشت. 
واعظي همچنين از طراحي اولين ماهواره مخابراتي ياد و اظهار 
اميدواري کرد که اين ماهواره در س��ال آينده پرتاب ش��ود. وي 
همچنين عنوان کرد: نهايي شدن ماهواره هاي سنجشي نياز به 
4 تا 5 س��ال زمان دارد که اين مدت در مورد ماهواره مخابراتي 

به 8 سال مي رسد.
*آخرين وضعيت احراز هويت سيم کارت هاي بدون هويت ���

واعظ��ي همچني��ن ب��ه بحث اهميت م��واردي مانند فرکانس و 

نامبرينگ اشاره کرد و گفت: در حال حاضر بيش از 14۰ ميليون 
شماره ثابت و همراه در دست مردم است که لازم است اين شماره ها 
مديريت شوند. وي ادامه داد: زماني بيش از 2۰ ميليون شماره احراز 
هويت نشده در کشور وجود داشت که پس از مدتي اين رقم به 1۰ 
ميليون و پس از آن به 6 ميليون ش��ماره رس��يد. واعظي افزود: در 
نهايت طي يک ماه و نيم گذشته تعداد شماره هاي احراز هويت 
نشده به 6 ميليون شماره رسيد که اکنون حدود ۳.2 ميليون نفر از 
اين مشترکان براي احراز هويت خود مراجعه کرده اند و همچنان 
حدود 1.۳ ميليون سيمکارت داراي نقص مدارک هويتي هستند 
که اين سيمکارت ها اکنون به شکل يک طرفه قطع شده اند و اگر 
مالکان آنها به منظور تکميل اطلاعات مراجعه نکنند قطع آنها به 

شکل دوطرفه و کامل خواهد شد.

توافقايرانباشرکترولزرويسبرايخريد100موتورهواپيما
وزارت راه و شهرسازي از توافق نهايي با يک شرکت ليزينگ 
براي تأمين مالي خريد 77 فروند هواپيماي ايرباس و بوئينگ 
خب��ر داد. ب��ه گ��زارش تجارت، با توجه به اقدام عمل مش��ترک 
)برج��ام(؛ وزارت راه و شهرس��ازي ع��لاوه بر ليزينگ خريد 77 
فروند هواپيماي نو، براي تأمين مالي خريد 17 فروند توس��ط 
ايرباس، 6 فروند بوئينگ توسط شرکت بوئينگ و هشت فروند 
ATR توسط شرکت سازنده اين هواپيما وارد مذاکره شد و اين 
مذاکرات ادامه دارد. همچنين مذاکره با ش��رکت MTU آلمان 
در زمين��ه تعمي��رات موت��ور و قطعات هواپيماه��ا ادامه يافته و 
موتورهاي هواپيما توسط اين شرکت و ديگر شرکت ها، تعمير 
و به کشور بازگردانده شده است. بنا بر اين گزارش، پيش از اين 
انعقاد قرارداد خريد 8۰ فروند هواپيماي مسافربري با بوئينگ به 

ارزش دفتري 16.6 ميليارد دلار؛ انعقاد قرارداد خريد 1۰۰ فروند 
هواپيم��اي مس��افربري با ايرب��اس به ارزش دفتري 17 ميليارد 
دلار و انعق��اد ق��رارداد خري��د 2۰ فروند هواپيماي مس��افربري 
متوسط مقياس از ATR به ارزش دفتري4۰۰ ميليون دلار، از 
ديگر نتايج عملکردها و نتايج پسابرجامي وزارت راه وشهرسازي 

بوده است.
از فرانس�ه ب�راي ش�رکت  رادار  *خري�د ���۳ دس�تگاه 

فرودگاه ها*
همچنين در اين راس��تا، خريد ۳ دس��تگاه رادار بين ش��رکت 
فرودگاه هاي کش��ور و ش��رکت تالس فرانسه منعقد و تجهزات 
وارد کش��ور ش��د. انعقاد قرارداد خريد ۳ دس��تگاه رادار با شرکت 
تالس فرانس��ه به ارزش تقريبي 11 ميليون دلار و عقد نهايي 

قرارداد با ش��رکت Vinci فرانس��ه براي توس��عه فرودگاه هاي 
مش��هد و اصفهان، س��رمايه گذاري، س��اخت و تجهيز ترمينال 
جديد فرودگاه تبريز و عقد قرارداد مشاوره با شرکت ناکو هلند 
ب��راي اجراي پروژه ش��هر فرودگاه��ي امام خميني)ره( از ديگر 

اقدامات صورت گرفته است.
*توافق آس�مان با ش�رکت رولزرويس براي خريد ���۱۰۰ 

موتور هواپيما
همچنين شرکت هوايي آسمان با شرکت رولزرويس در زمينه 
خريد 1۰۰ دستگاه موتور Tay-65۰ و تسهيل در تأمين قطعات 
يدکي براي تعمير موتور در ايران، توافق کردند که اجرايي شدن 
مراحل تکميلي انجام اين توافقات، منوط به حل مشکل نقل و 
انتقالات مالي است. به دليل کم بودن سهم آمريکا در ساخت 

موتوره��اي هواپيم��اي فوکر،  نيازي به مجوز اوفک نيس��ت و 
تاکنون ش��رکت هوايي آس��مان، يک دستگاه موتور فوکر 1۰۰ 
از ش��رکت رولزرويس انگليس خريداري کرده و به منظور عقد 
قرارداد براي خريد موتورهاي بيش��تر از اين ش��رکت، مذاکرات 

در حال انجام است.
بنا بر اين گزارش، عقد قرارداد ش��رکت هواپيمايي آس��مان با 
ش��رکت لوفت هانزا تکنيک و ارس��ال موتور ايرباس ۳4۰ براي 
تعميرات اساس��ي به آلمان و اعلام آمادگي آلمان براي فروش 
هواپيما به شرکت آسمان از ديگر اقدامات پسابرجامي در حوزه 
حمل ونقل هوايي بوده است. همچنين مذاکره با شرکت آلماني 
TUIبراي اجاره سه فروند هواپيماي بوئينگ 7۳8 به مدت سه 

سال در حال انجام است

مدي��رکل برنامه ري��زي و نظارت بر خدمات مس��افري راه آهن با اش��اره به تکميل 
ظرفيت بليت رفت 4 مس��ير ريلي کش��ور براي س��فرهاي نوروزي 96 گفت: در 
مس��ير رفت تهران - مش��هد براي روزهاي 27 تا 29 اس��فند و بليت رفت 4 مس��ير 
مشهد - تبريز، بندرعباس -مشهد،  مشهد - اصفهان و بندرعباس - اصفهان در 

ايام نوروز امسال پُر شده است.
به گزارش تجارت به نقل از پايگاه وزارت راه و شهرسازي، »علي کاظمي منش« 
افزود: پيش فروش بليت قطارهاي نوروزي حدفاصل 25 اس��فند تا 15 فروردين 

سال آينده و به ميزان 2۰ درصد يعني ۳۰۰ هزار بليت عرضه شده است.
وي افزود: از اين ميزان ۳5 درصد بليت ها از طريق اينترنت و 65 درصد از طريق 

مراکز فروش بليت در اختيار مردم قرار گرفته است.
مدي��رکل برنامه ري��زي و نظ��ارت بر خدمات مس��افري راه آهن با بيان اين که بليت 
رفت مس��ير تهران -بندرعباس از 25 اس��فند امس��ال تا 7 فروردين 96 تکميل 
ظرفيت ش��ده اس��ت، افزود: در پيش فروش ها تمايل مردم براي خريد بليت قطار 
تغيير کرده اس��ت و بيش��تر در ايام حرکت و روزهاي منتهي به حرکت مردم اقدام 

به خريد مي کنند.
کاظمي منش در خصوص راه اندازي قطارهاي فوق العاده در ايام نوروز نيز گفت:  از 
اول دي ماه امسال 261 واگن مسافري با عمر بالاي 45 سال از رده خارج شده و با 

توجه به اين مسئله مانند پارسال قطارهاي فوق العاده اي نخواهيم داشت.
وي بيان کرد: به جاي قطارهاي فوق العاده، در مس��ير تهران - مش��هد - تهران 
قطارهاي چرخشي را راه اندازي مي کنيم يعني از دو رام قطار سه سرويس استفاده 
کنيم به طوريکه ساعت 1۰ صبح در اين مسير قطارهاي 4 و 6 تخته فعال خواهد 
بود. مديرکل برنامه ريزي و نظارت بر خدمات مسافري راه آهن، از حرکت روزانه 2۰4 
رام قطار در ايام نوروز 96 خبر داد و گفت: در مجموع از 25 اسفند 95 تا 15 فروردين 

سال آينده 4۳۰۰ رام قطار مسافري در شبکه ريلي کشور سير مي کنند.
کاظمي منش با بيان اين که سال گذشته سرعت سير در مسير تهران - مشهد 11 
تا 11.5 س��اعت بود، گفت: امس��ال س��رعت س��ير قطار در اين مسير به 9.5 ساعت 

کاهش يافته است.

جزئيات تکميل ظرفيت بليت رفت
 ۴ مسير ريلي در سفرهاي نوروزي

عض��و کميس��يون اجتماع��ي مجلس ش��وراي 
اس��لامي، قراردادهاي خريد هواپيما را ضرورت 
صنع��ت هواي��ي و اقتصاد کش��ور خواند و گفت: 
چرا بايد بيش از4 ميليارد دلار در س��ال از جيب 
ايراني ه��ا به جي��ب ايرلاين هاي خارجي برود و 

تحقير هم بشويم.
به گزارش تجارت به نقل از پايگاه خبري وزارت 
راه و شهرس��ازي، »عبدالرض��ا عزيزي« گفت: 
ب��ا وج��ود اينکه اي��ران در موقعيت ژئوپوليتيکي 
بس��يارخوبي ق��رار گرفته و صاح��ب يک حريم 
هواي��ي امن اس��ت اما چ��را گنجايش جابجايي 
فرودگاه امام بايد 6 ميليون در سال باشد درحالي 
ک��ه فرودگاه ه��اي دبي و ترکيه 5۰ و 55 ميليون 

نفر در سال ترانزيت مسافر دارند.
نماين��ده م��ردم ش��يروان در مجلس ش��وراي 
اس��لامي ، علت اين موضوع را نداش��تن ناوگان 
هوايي مناس��ب دانس��ت و افزود: طبق قرارداد 
خري��د هواپيم��ا از ايرباس که به صورت فاينانس 
تنظيم شده پولي که به جيب خارجي ها مي رود، 
هزينه خريد هواپيما در بازه زماني طولاني مدت 
مي ش��ود، ناوگان نو و قوي وارد کش��ور مي شود و 
به دليل برداش��ته ش��دن تحريم و ارتباط با جهان 
هواپيماهاي ما مي توانند به نقاط مختلف دنيا سفر 
کنند. عزيزي توسعه صنعت هوايي و گسترش آن 
در س��ايه ارتباط با جهان را از فوايد برجام  خواند 
و گفت: اينکه عده اي با نگاه سياس��ي به برجام 
س��عي در کمرنگ جلوه دادن اين مهم هس��تند 

کم انصافي اس��ت. وي با بيان اينکه برجام آرام 
آرام اث��ر خود را نش��ان مي ده��د، حمله به برجام 
را سياس��ي خوان��د و اف��زود: برجام تصميم نظام 
ب��ود و حتي بدعهدي ه��اي اين روزهاي آمريکا 
ب��ه نفع ما اس��ت و جه��ان را متقاعد کرد که اين 
آمريکايي ها هستند که بدعهد بوده و حرف ايران 

درست است.
اي��ن نماين��ده مجلس انتقاد برخي نمايندگان در 
خصوص س��رمايه گذاري دول��ت روي صنعتي 
لوکس و فانتزي را حرفي غيرمنطقي و سياس��ي 
خواند و گفت: مگر ما مي توانيم هواپيما بسازيم 
يا بدون خريد خارجي ناوگان هوايي را نوس��ازي 
کنيم؟ به نظر مي رس��د برخي افراد مايلند س��الي 
4 ميلي��ارد دلار پ��ول خود را ه��در دهيم و نهايتا 

هواپيما هم نخريم.

ب��ه گفت��ه عزيزي، هم اکنون امارات که کمتر از 
مشهد جمعيت دارد، صاحب بهترين و مجهزترين 
هواپيماه��ا اس��ت، اي��ن درحال��ي اس��ت که در 
س��الهاي نخست بعد از انقلاب، وقتي اماراتي ها 
مي خواس��تند براي انجام مس��ابقات جهاني به 
آرژانتين بروند به تهران آمدند و با هواپيماي ايران 
اير راهي مقصد ش��دند. وي وضعيت بنادر ايران 
را نيز در دوره پس��ابرجام مناس��ب خواند و گفت: 
براي بنادر هم اتفاقات خوبي افتاده و گزارش ها 
حاکي از افزايش ميزان تخليه و بارگيري و اعتماد 
بخش خصوصي به سرمايه گذاري در بنادر است. 
اين عضو کميس��يون اجتماعي مجلس با اش��اره 
ب��ه کمبود بودجه هاي اعتب��اري گفت: وزير راه 
و شهرس��ازي با دس��ت خالي کارهاي خوبي را 
انجام داد و با ابتکار عمل و استفاده از فاينانس و 
با خلاقيت خود و آوردن بخش خصوصي کشور 

پاي کار، پروژه ها را مديريت کرده است.
عزي��زي ب��ا بي��ان اينکه در اين ش��رايط خاص 
مديريت س��خت اس��ت، گفت: براي حادثه قطار 
سمنان بسيار ناراحتيم اما دليلي نمي شود دولت 
را تحت فشار قرار دهيم و وزارتخانه اي که وظيفه 
خطير حمل و نقل کش��ور را تحت مديريت دارد 
تعطيل کنيم. نماينده مردم شيروان با بيان اينکه از 
تعطيلي اين وزارتخانه مردم ضرر مي کنند، گفت: 
باي��د عاقلان��ه فکر کرد، در حال حاضر 8۰ درصد 
نماين��دگان مجلس اس��تيضاح وزير را به صلاح 

نمي دانند و به اين استيضاح نه مي گويند.

نوسازي صنعت هوايي ضرورت اقتصاد کشور

نماينده مجلس : چرا سالي ۴ميليارد دلار به ايرلاين هاي خارجي  بدهيم


